
 

 

 

 
  
Referat for Handicaprådets 5. ordinære rådsmøde den 
12. november 2024 

 
 

1. Velkommen v. Janne Sander  
Dagsorden for Handicaprådets 5. ordinære møde 2024 blev godkendt 
uden bemærkninger, og der var ingen bemærkninger til referatet fra 
Handicaprådets 4. ordinære møde 2024. 
 

2. Oplæg vedr. FNs høring af Danmark 
Sif Holst, næstformand i Danske Handicaporganisationer, holdt et 
oplæg om Handicapkomiteens høring af Danmark vedr. Danmarks 
overholdelse af Handicapkonventionen.  
 
Oplægget tog udgangspunkt i følgende 10 gode råd til de 
kommunale handicapråd, som Sif har udarbejdet på baggrund af 
Handicapkomiteens anbefalinger til Danmark: 

1. Gør handicapkonventionen juridisk bindende. 
2. Udarbejd en handleplan – med aktiv involvering af 

handicaporganisationerne. 
3. Sørg for tilstrækkelig finansiering. 
4. Indsaml data og sørg for monitorering. 
5. Udbred kendskabet til handicapkonventionen og mennesker 

med handicaps rettigheder - også i de udførende organer. 
6. Der mangler en udførlig strategi for at styrke 

tilgængeligheden. 
7. Mennesker med handicaps retssikkerhed skal styrkes. 
8. Sørg for tilstrækkelig støtte, uden et kommunelotteri. 

13. oktober 2024 
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9. Brugen af tvang, værgemålsbestemmelserne og den 
stigende institutionalisering er stærkt problematisk og skal 
stoppes hurtigst muligt. 

10. Husk det intersektionelle perspektiv. 
 
Handicaprådet drøftede særligt punkt 2 og 3 omhandlende en 
manglende national handleplan samt behovet for finansiering heraf. 
Efterfølgende drøftede Handicaprådet hvordan kritik og 
anbefalinger fra komiteen kan tages med i det fremadrettede 
handicappolitiske arbejde i København. I den forbindelse var der 
særligt fokus på bl.a. lighed i sundhed, inklusion i fællesskabet, 
magtanvendelser, tilgængelighed mv.  
  

3. Besøg af socialborgmesteren: drøftelse vedr. omorganisering i 
Socialforvaltningen  

Vicedirektør i Borgercenter Handicap holdt indledningsvis et kort 
oplæg om den kommende omorganisering i Socialforvaltningen, 
herunder både om baggrunden for omorganiseringen, forventet 
kommende proces samt kort introduktion til de nye driftscentre i 
forvaltningen.  
 
Efterfølgende holdt socialborgmester, Karina Vestergaard Madsen, 
et oplæg, hvori hun responderede på nogle af rådets spørgsmål og 
bekymringer, som rådet på forhånd havde sendt til borgmesteren. 
Det omhandlede bl.a. sagsbehandlingstider, telefontider og 
ventetid, specialisering på handicapområdet samt inddragelse ift. 
omorganiseringen. Ift. sidstnævnte opfordrede borgmesteren rådet 
til løbende at byde ind med eventuelle bekymringer og 
opmærksomhedspunkter.  
 
Konkret spurgte Handicaprådet til den fremadrettede proces fsva. 
inddragelse – herunder om rådet inviteres til endnu et dialogmøde i 
2025. Det blev aftalt, at Handicaprådets sekretariat undersøger 
dette og vender tilbage. 
Der blev også spurgt til de lokale råds fremadrettede rolle i den nye 
organisering (Centerrådet i Borgercenter Handicap og Brugerrådet 
i Borgercenter Voksne), hvilket endnu ikke er endeligt afklaret.  
 

4. Gensidig orientering  
Der blev orienteret om Malmøs Handicapråds årlige konference, 
som i år drejede sig om alarmberedskabsplaner. 
Herudover blev der gjort opmærksom på den igangværende 
ressortanalyse i Københavns Kommune samt en invitation til et 
orienteringsmøde den 19. november herom. Da flere 
rådsmedlemmer ikke havde mulighed for at deltage den 19. 
november blev det aftalt, at Handicaprådets sekretariatet 
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undersøger om det er muligt at afholde et kort digitalt møde med 
Økonomiforvaltningen med henblik på at drøfte den igangværende 
analyse. Analysens formål er bl.a. at stille forslag til ændringer af den 
nuværende ressortopdeling i Københavns Kommune, herunder 
belyse de forventede konsekvenser heraf. 
 
Endeligt blev der informeret om Dansk Handicap Forbunds 
jubilæum i 2025.  
 

5. Evt. 

Rådet drøftede emner og fokus for det kommende års rådsmøder, 
herunder følgende:  
 

• Ulighed i sundhed – status på aktuelle indsatser 
• Inklusion i folkeskolen – status på arbejdet i Børne-og 

Ungdomsforvaltningen med specialanalysen.  
 

Herudover ønsker rådet at afholde et valgmøde ifm. 
kommunalvalget 2025.  
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